

الاسم: د. التاج محمد محمدعلي حامد القسم: إدارة الأعمال

هاتف المكتب: 8568 البريد الإلكتروني الرسمي: emhamed@nu.edu.as الموقع الإلكتروني (إن وجد) :

نبذة تعريفية:

أستاذ إدارة الأعمال المساعد بجامعة نجران، خبير في إعداد الخطط الاستراتيجية والتشغيلية. حصلت على دورات تدريبية متخصصة في تعزيز مهارات إدارة المشاريع ومجالات الاعتماد البرامجي. أركز في التدريس على تمكين الطلاب من التفكير النقدي والابداعي وتحفيزهم على تطوير قدراتهم في مجال إدارة الأعمال بصفة عامة. المؤهلات:

دكتوراه الفلسفة في إدارة الاعمال- جامعة السودان للعلوم والتكنولوجيا – السودان - 2012/12/16. ماجستير ادارة الاعمال - جامعة وادي النيل -كلية الدراسات العليا - السودان - 2007/10/8 بكالوريوس ادارة الاعمال مرتبة الشرف الأولى - جامعة بخت الرضا – السودان - 19 /2003/8/

الاهتمامات البحثية: نظم وتكنولوجيا المعلومات، ات

نظم وتكنولوجيا المعلومات، اتخاذ القرارات، الإدارة الاستراتيجية والتخطيط الاستراتيجي، وذكاء الأعمال النشر العلمي

- 1. التاج حامد، (2013) "أهمية نظم المعلومات في رفع كفاءة القرارات الادارية" مجلة جامعة بخت الرضا الالكترونية- العدد الثامن – ص. 33. سبتمبر 2013م.
- 2. التاج حامد، العدالة التنظيمية لدي رؤساء الاقسام وعلاقتها بالالتزام الوظيفي لدي الموظفين من وجهة نظر رؤساء الاقسام وموظفى شركة الاتصالات الاردنية، مجلة النيل الابيض للدراسات والبحوث، العدد الثاني، سبتمبر 2013م، ص 26.
- 8. التاج حامد، (2013) "دوافع الصراع التنظيمي لدي اعضاء هيئة التدريس بالجامعات السودانية بالتطبيق على اعضاء هيئة التدريس بجامعة بخت الرضا 2012م"، مجلة جامعة بخت الرضا الالكترونية- العدد التاسع ص. ص 23 40 يناير 2014م.
 4. التاج حامد، (2016) "مهارات إدارة الاجتماعات ودورها في تحقيق فغالية الاجتماعات، بالتطبيق على أعضاء الهيئة التدريسية جامعة نجران، مجلة جامعة النيلين.
- 5. Investigating effects of viral marketing on Consumer's purchasing decision, Case study: The students of the Administrative Sciences College- Najran University, British Journal of Marketing Studies, Vol.5, No.4, pp. 63-73, May 2017.
- 6. التاج حامد، بابكر مبارك، أثر الذكاء الاستراتيجي على الإبداع المنظمي: دراسة تطبيقية في كلية العلوم الإدارية بجامعة نجران، مجلة جامعة الانبار للعلوم الادارية والاقتصادية، العدد 184، 2017م.
- 7. أثر التمكين الإداري على الإبداع الإداري"، (دراسة ميدانية على عينة من موظفي جامعة نجران)، مجلة اماراباك، العدد 29، 2018م.
- 8. التاج حامد، حسام محمداني، أثر الإدارة الاستراتيجية في تمكين العاملين دراسة حالة الشركة السودانية لتوزيع الكهرباء، المجلة العالمية للاقتصاد والأعمال، العدد 3، المجلد 6، ص 385-406، 2019م.

الأنشطة الأخرى:

- منسق الدراسات العليا لقسم إدارة الأعمال 1441-1446هـ
- نائب رئيس لجنة التخطيط والمتابعة وقياس الأداء بوكالة الكلية للتطوير والجودة 14437 وحتى الآن.
 - . رئيس المعيار الأول إدارة البرنامج وضمان جودته. 1446 حتى الآن.
 - رئيس لجنة اختبارات التقدم ونهاية البرنامج بالقسم 1442- حتى الآن.
 - عضو لجنة الاعتماد البرامجي بقسم إدارة الأعمال 1440 وحتى الآن
 - عضو لجنة الاعتماد البرامجي لبرنامج ماجستير إدارة الأعمال التنفيذي من العام 1446ه

Name: ELTAJ HAMED Department: Business Administration

Tel: E-mail : Web Site (Optional) :



Professional Summary

Assistant Professor of Business Administration at Najran University, expert in preparing strategic and operational plans. I have received specialized training courses in enhancing project management skills and areas of program accreditation. I focus in teaching on enabling students to think critically and creatively and motivating them to develop their capabilities in the field of business administration in general.

Qualifications

PhD in Business Administration - Sudan University f or Sciences and Technology - Sudan - 12/16/2012. Master of Business Administration - Nile Valley University - College of Graduate Studies - Sudan - 10/8/2007 Bachelor of Business Administration First Class Honors - Bakht Al-Ruda University - Sudan - 8/19/2003

Research Interests

Information Systems and Technology, Decision Making, Strategic Management and Strategic Planning, and Business Intelligence.

Publications

- 1. Hamid, Eltaj, (2013) "The importance of information systems in raising the efficiency of administrative decisions" Bakht El-Ruda University Electronic Journal Issue 8 p. 33.
- 2. Hamid, Eltaj, (September 2013), Organizational Justice among Department Heads and its Relationship to Job Commitment among Employees from the Perspective of Department Heads and Employees of the Jordanian Telecommunications Company, White Nile Journal for Studies and Research, Issue 2, , p. 26.
- 3. Hamid, Eltaj (2013) "Motives of Organizational Conflict among Faculty Members at Sudanese Universities Applied to Faculty Members at Bakht El-Ruda University 2012", Bakht El-Ruda University Electronic Journal Issue 9 pp. 23 40 January 2014.
- .44. Hamid, Eltaj, (2016) "Meeting management skills and their role in achieving the effectiveness of meetings, applied to faculty members Najran University, Journal of Elnileen University.
- 5. Hamid, Eltaj, (May 2017), Investigating effects of viral marketing on Consumer's purchasing decision, Case study: The students of the Administrative Sciences College- Najran University, British Journal of Marketing Studies, Vol.5,

No.4, pp. 63-73,.

6. Hamid, Eltaj, Babiker Mubarak, (2017) The effect of strategic intelligence on organizational creativity: An applied study in the College of Administrative Sciences at Najran University, Journal of Anbar University for Administrative and

Economic Sciences, Issue 184..

- 7. Hamid, Eltaj, (2018) The effect of administrative empowerment on administrative creativity", (A field study on a sample of Najran University employees), Amaraback Journal, Issue 29.
- 8. Hamid, Eltaj, Hossam Muhammadani, (2019), The Impact of Strategic Management on Empowering Employees: A Case Study of the Sudanese Electricity Distribution Company, International Journal of Economics and Business, Issue 3,

Volume 6, pp. 385-406.

Other activities:

- -Coordinator of Graduate Studies for the Department of Business Administration 1441-1446.
- -Vice Chairman of the Planning, Follow-up and Performance Measurement Committee, 14437 until now.
- -Head of the First Standard Program Management and Quality Assurance. 1446 until now.
- -Chairman of the Committee for Progress and End of Program Exams in the Department 1442 until now.
- -Member of the Program Accreditation Committee in the Department of Business Administration 1440 until now
- -Member of the Program Accreditation Committee for the Executive MBA Program from the year 1446